
       Protokół  

      z posiedzenia XLIII Sesji Rady Gminy Wielgomłyny z dnia 29 maja 2018 roku.  

Rozpoczęcie obrad  sesji.  

W dniu  29 maja 2018  roku  o godz. 8;00  w sali posiedzeń Urzędu Gminy zgodnie z 

zaproszeniem.  

Sesję zwołał:  

Przewodniczący Rady Gminy – Stanisław Łoś   zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 

1990 roku o samorządzie gminnym ( tj. Dz.U. z 2016 r poz. 446 z późn. zm.).  

Obradom przewodniczył: 

Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Łoś.  

     Punkt 1 

Otwarcie XLIII sesji Rady Gminy, stwierdzenie prawomocności obrad i przyjęcie porządku 

obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy – Stanisław Łoś otworzył obrady sesji Rady Gminy, powitał  

przybyłych na sesje: radnych, sołtysów oraz gości zaproszonych w osobach: Wójta Gminy 

Pana Bogdana Witaszczyka,  Skarbnika Gminy Panią Annę Jaguścik, Sekretarza Gminy  Panią 

Bożenę Nowak.   Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Gminy stwierdził 

prawomocność obrad. W chwili otwarcia sesji obecnych było 14 radnych. Nieobecny radny 

Pan   Krzysztof Skraboń.   Lista obecności w załączeniu do protokołu.  

Do porządku obrad sesji zgodnego z zawiadomieniem Pan Wójt złożył wniosek o poszerzenie 

porządku obrad o następujące punkty:  

1. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy 

Wielgomłyny za 2017 rok.  

2. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Wielgomłynach za 2017 rok.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z realizacji zadań z 

zakresu wspierania rodziny i systemie pieczy zastępczej za 2017 rok.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Zespołu 

Interdyscyplinarnego dla Gminy Wielgomłyny na rzecz przeciwdziałania przemocy w 

rodzinie za 2017 rok.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie poszerzenie porządku obrad o przedstawione przez 

Wójta Gminy punkty.  Za poszerzeniem porządku obrad byli wszyscy radni – 14 „za”.  

Przewodniczący Rady Gminy ustalając kolejność  umieszczenia w porządku obrad  

dodatkowych punktu  zgłoszonych    przez Wójta Gminy   zaproponował, aby punkt 

dotyczący:  



1. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy 

Wielgomłyny za 2017 rok – był punktem 5 porządku obrad.  

   Wniosek w głosowaniu poparło 14 radnych na 14 obecnych  podczas głosowania.  

2. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Wielgomłynach za 2017 rok – był punktem 6 porządku 

obrad  

   Wniosek w głosowaniu poparło 14 radnych na 14 obecnych  podczas głosowania.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z realizacji zadań z 

zakresu wspierania rodziny i systemie pieczy zastępczej za 2017 rok – był punktem 7 

porządku obrad.  

   Wniosek w głosowaniu poparło 14 radnych na 14 obecnych  podczas głosowania.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Zespołu 

Interdyscyplinarnego dla Gminy Wielgomłyny na rzecz przeciwdziałania przemocy w 

rodzinie za 2017 rok był punktem 8 porządku obrad.  

Wniosek w głosowaniu poparło 14 radnych na 14 obecnych podczas głosowania.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał  porządek obrad  z wprowadzoną  zmianą i  poddał pod 

głosowanie. Porządek obrad sesji przedstawiał się następująco:  

Porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie XLIII  sesji Rady Gminy, stwierdzenie prawomocności obrad i przyjęcie porządku 
obrad.  

2. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania dotacji z budżetu Gminy Wielgomłyny  dla 
jednostki OSP Myśliwczów.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  Gminy 
Wielgomłyny na lata 2018-2030.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie  zmian  budżetu Gminy Wielgomłyny na 2018 rok.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy 

Wielgomłyny za 2017 rok.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Wielgomłynach za 2017 rok.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z realizacji zadań z zakresu 

wspierania rodziny i systemie pieczy zastępczej za 2017 rok.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Zespołu 
Interdyscyplinarnego dla Gminy Wielgomłyny na rzecz przeciwdziałania przemocy w 
rodzinie za 2017 rok.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Wielgomłyny na okręgi wyborcze, ustalenie 
ich granic i numerów.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Wielgomłyny.  
11. Informacja Wójta Gminy o realizacji zadań w okresie międzysesyjnym. 
12. Przyjęcie protokołu z obrad XLII sesji z dnia 28 marca 2018 roku.  
13. Zapytania i wnioski radnych. 



14. Zamknięcie obrad  XLIII sesji Rady Gminy.  
 
Głosowanie:  

W wyniku głosowania  14 głosami „za” w obecności 14 radnych podczas głosowania 

został przyjęty porządek obrad XXXIX sesji Rady Gminy.  

 

Zgodnie  z § 16 Statutu Gminy Wielgomłyny  ( uchwalony Uchwała Nr XXXVIII/53/2014 Rady 
Gminy Wielgomłyny z dnia 23 lipca 2014 roku opublikowany w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Łódzkiego z dnia 28 listopada 2014 roku poz. 4279, 4280) Przewodniczący 
Rady Gminy prowadzi obrady zgodnie z ustalonym porządkiem obrad. 
 
     Punkt 2  
 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania dotacji z budżetu Gminy Wielgomłyny  dla 
jednostki OSP Myśliwczów.  
Uzasadnienie  do projektu budżetu złożyła Skarbnik Gminy Pani Anna Jaguścik. Jednostka 

OSP w Myśliwczowie pozyskała środki finansowe z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i 

Administracji na zakup ubrań specjalnych w wysokości 5.000,00 zł. Koszt zakupu 1 kompletu 

takiego ubrania specjalnego wynosi 3.000,00 zł. Jednostka OSP Myśliwczów planuje zakupić 

2 komplety takich ubrań i wystąpiła z wnioskiem do Gminy o pomoc w wysokości 1.000,00 zł. 

Ubranie specjalne składa się z kurtki i spodni z odpowiednich materiałów, które nie tracą 

wytrzymałości na rozciąganie i rozdzieranie, nie kurczą się, nie palą się i nie żarzą oraz nie 

pękają. Do kompletu zostaną również zakupione buty strażackie, rękawice, kominiarki oraz 

hełmy. 

W związku z tym proponujemy przeznaczyć 1.000,00 zł na udzielenie pomocy dla jednostki 

OSP w Myśliwczowie w formie dotacji, a środki na ten cel pochodziłyby z wydatków 

zabezpieczonych na  bieżące funkcjonowanie jednostek OSP.  

Dyskusji w trym punkcie nie było.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Pani Barbara Szymczyk odczytała pozytywną opinię do 
projektu uchwały  w sprawie przekazania dotacji z budżetu Gminy Wielgomłyny  dla 
jednostki OSP Myśliwczów wypracowaną na posiedzeniu w dniu 28 maja 2018 roku. Opinia 
w załączeniu do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie:  
Głosowanie:  
W wyniku głosowania jednogłośnie 14 głosami „za” w obecności 14 radnych została 
podjęta Uchwała nr XLIII/24/2018 w sprawie przekazania dotacji z budżetu Gminy 
Wielgomłyny dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Myśliwczowie.  Uchwała w załączeniu do 
protokołu.  
 
 Na sale obrad przybył radny Pan Krzysztof Skraboń. Stan radnych – 15-tu.  

     Punkt 3  



Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  Gminy 
Wielgomłyny na lata 2018-2030.  
 

Wzorem poprzednich sesji radni wnioskowali  do Pani Skarbnik  Anny Jaguścik  o jednoczesne 

omówienie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  i budżecie gminy na 2017 rok.  

Zmiany zawarte w tych dwóch projektach uchwał dotyczyły:  

Wprowadzenia środków finansowych po stronie dochodów  zgodnie z otrzymanymi 

informacjami z Urzędu Wojewódzkiego,  które są przeznaczone na: 

1. Dofinansowanie zakupu nowości wydawniczych (książek niebędących podręcznikami) 

do bibliotek szkolnych zgodnie z ustanowionym programem wieloletnim „Narodowy 

Program Rozwoju Czytelnictwa”. W bieżącym roku środki finansowe w wysokości 

4.000,00 zł zostały przyznane dla Publicznego Gimnazjum w Wielgomłynach.  

2. Sfinansowanie kosztów wydawania przez gminy decyzji w sprawach 

świadczeniobiorców innych niż ubezpieczeni spełniającym kryterium dochodowe. Jest 

to kwota 135,00 zł. 

Ponadto zwiększenie dotyczy uzupełnienia planu dochodów w zakresie odzyskanego 

podatku VAT za lata ubiegłe. Jest to już końcowa kwota wynikająca ze złożonej korekty 

deklaracji VAT w wysokości 27.734,00 zł. 

Łącznie plan dochodów zwiększamy o kwotę 31.869,00 zł. 

W planie wydatków zmiany dotyczą wprowadzonych środków finansowych otrzymanych z 

Urzędu Wojewódzkiego na zakup książek niebędących podręcznikami do biblioteki szkolnej 

mieszczącej się przy Publicznym Gimnazjum w Wielgomłynach w wysokości 4.000,00 zł oraz 

na zadanie realizowane przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Wielgomłynach w 

zakresie wydawania decyzji w sprawach świadczeniobiorców innych niż ubezpieczeni 

spełniających kryterium dochodowe w wysokości 135,00 zł. 

Ponadto w zakresie wydatków bieżących proponujemy dokonać przesunięcia środków 

finansowych w wysokości 1.000,00 zł w dziale Bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa z przeznaczeniem na udzielenie dotacji dla OSP w Myśliwczowie na 

dofinansowanie zakupu 2 szt. ubrań specjalnych dla strażaków z Myśliwczowa. 

W zakresie wydatków majątkowych proponowane zmiany dotyczą: 

1. Wprowadzenia środków finansowych na zakup serwera wraz z wyposażeniem do 

Urzędu Gminy w Wielgomłynach. Jest to urządzenie, które pośredniczy w 

przekazywaniu danych między komputerami oraz przede wszystkim tworzy kopie 

zapasowe i generuje dane osobowe, które są szczególnie ważne. Tak więc musi to być 

urządzenie niezawodne, musi znajdować się w odpowiednio wentylowanym i 

klimatyzowanym pomieszczeniu. Również dzięki temu urządzeniu istnieje możliwość 

wykonywania pracy przy komputerach przez wielu pracowników. Urządzenie, które 

obecnie znajduje się w posiadaniu Urzędu Gminy zostało zakupione w 2008r., czyli 



ma już 10 lat. Przez tak długi okres zwiększył się zarówno zakres pracy, a co za tym 

idzie również i liczba pracowników, którzy korzystają z programów komputerowych. 

Zmieniły się również wymagania w zakresie zapisywania danych oraz ilość tych 

danych, które muszą być ciągle archiwizowane. Zachodzi konieczność zakupu nowego 

i większego serwera, dzięki któremu te wszystkie dane, które są przetwarzane w 

Urzędzie Gminy i nie tylko bo również w GOPS mogły być bezpieczne. 

2. Dotyczy zwiększenia zabezpieczonych środków finansowych na wykonanie zadania w 

miejscowości Zagórze polegającego na budowie małej architektury przy budynku 

GOKiS. Wysokość zabezpieczonych dotychczas środków wynosi 100.000,00 zł 

natomiast według sporządzonego kosztorysu na w/w zakres prac wraz z zakupem 

urządzeń siłowni napowietrznej potrzeba około 130.000,00 zł. W związku z tym 

proponujemy przesunąć środki finansowe, które były zabezpieczone  na zakup wraz z 

montażem barier drogowych w miejscowości Trzebce w wysokości 15.000,00 zł i z 

bieżącego utrzymania dróg dojazdowych w wysokości 15.000,00 zł. 

3. Dotyczy zwiększenia środków finansowych na wykonanie poboczy przy drodze 

gminnej w miejscowości Karczów. Prace te będzie wykonywał Zakład Komunalny, a 

według szacunku ich koszt wynosi około 13.000,00 zł. W planie finansowym na 

realizację tego zadania zostaje nam 4,400,00 zł niezagospodarowanych środków 

finansowych. Brakującą kwotę 8.600,00 zł proponujemy przesunąć z wydatków na 

bieżące utrzymanie dróg gminnych. 

Łącznie plan wydatków zwiększył się o kwotę 31.869,00  

Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej zostały podyktowane zmianami 

wprowadzonymi w Zarządzeniach Wójta Gminy i bieżącej Uchwale budżetowej. Dochody 

zwiększyły się o kwotę 393.192,54 zł. Podobnie wydatki zwiększyły się o kwotę 393.192,54 

zł.  

Na kwotę zmian po stronie dochodów składają się: 

1. Otrzymana decyzja z Urzędu Wojewódzkiego przeznaczona na wypłatę zwrotu części 

podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do 

produkcji rolnej łącznie z pokryciem kosztów postępowania w sprawie jego zwrotu 

poniesionych przez gminy w I okresie płatniczym w wysokości 311.469,54 zł 

2. Otrzymana decyzja z Urzędu Wojewódzkiego przeznaczona na dofinansowanie 

świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym w wysokości 33.854,00 zł 

3. Otrzymana decyzja z Urzędu Wojewódzkiego przeznaczona na dofinansowanie 

zakupu nowości wydawniczych (książek niebędących podręcznikami) do bibliotek 

szkolnych w wysokości 4.000,00 zł 

4. Otrzymana decyzja z Urzędu Wojewódzkiego przeznaczona na sfinansowanie 

kosztów wydawania przez gminy decyzji w sprawach świadczeniobiorców innych niż 

ubezpieczeni spełniających kryterium dochodowe w wysokości 135,00 zł. 

5. Ostateczna kwota rozliczenia podatku VAT za lata 2015-2016 w wysokości 27.734,00 

zł 



6. Pozyskane dochody ze zwrotu przyznanych świadczeń rodzinnych przez osoby 

fizyczne, które jednoczenie po stronie wydatków są odprowadzane do Urzędu 

Wojewódzkiego jako zwrot dotacji otrzymanej niezgodnie z przeznaczeniem bądź 

wykorzystanej niezgodnie z przeznaczeniem w wysokości 16.000,00 zł. 

 

Po zmianach dochody ogółem wynoszą 18.625.404,60 zł w tym bieżące 17.766.425,00 zł                

i majątkowe 858.976,60 zł. Natomiast wydatki ogółem – 21.524.971,15 zł w tym bieżące 

17.464.948,15 zł i majątkowe 4.060.023,00 zł. Wprowadzone zmiany nie spowodowały 

zmiany deficytu, który wynosi 2.899.569,55 zł. 

 

W zakresie przedsięwzięć realizowanych w latach 2018-2021 dokonano zmian w zadaniu pn. 

„Budowa budynku świetlicy wiejskiej wraz z infrastrukturą towarzyszącą w miejscowości 

Sokola Góra”. Na zadanie to Gmina będzie składała wniosek o dofinansowanie w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 2014-2020. Możliwa kwota do pozyskania to 

500.000,00 zł, całkowity koszt realizacji tego zadania nie może przekroczyć 1.000.000,00 zł i 

okres realizacji nie może być dłuższy niż 2 lata. Dofinansowanie polega na refundacji, czyli 

Gmina w pierwszej kolejności musi wykonać zadanie w całości, dopiero składa wniosek o 

dofinansowanie. Tak więc warunkiem złożenia wniosku jest wykazanie, że Gmina posiada 

zabezpieczone środki finansowe w 100% na realizację tego zadania. Wniosek będzie złożony 

teraz, natomiast sama realizacja nastąpi w latach 2019-2020.  

W 2019r. wśród przedsięwzięć, planowanych do zrealizowania, co do których umowy są już 

podpisane znajdują się: 

1. Budowa budynku świetlicy wraz z infrastrukturą towarzyszącą w miejscowości 

Niedośpielin 

2. Przebudowa budynku świetlicy wiejskiej, przebudowa budynku gospodarczego oraz 

budowa małej architektury na działce nr 56 w miejscowości Rogi 

3. Zagospodarowanie i uksztaltowanie przestrzeni publicznej centrum miejscowości 

Trzebce 

4. Słoneczna energia dla Gminy Wielgomłyny. 

Dla tych zadań nie możemy wprowadzić zmian, gdyż wiążą nas zapisy umów. 

Na 2019r. na zadanie związane z budową świetlicy w miejscowości Sokola Góra mamy 

zabezpieczone środki finansowe w wysokości 50.000,00 zł. 

W 2019r. mamy zabezpieczone środki finansowe na zadania, które będą zrealizowane w roku 

bieżącym, a mianowicie droga gminna w miejscowości Krzętów i w miejscowości Karczów. 

Łącznie stanowi to kwotę 141.261,00 zł , którą proponujemy przesunąć na zadanie związane   

z budową świetlicy w Sokolej Górze.  

Proponujemy przesunąć realizację pozostałych zadań na 2020r., a mianowicie: 

1. Budowa miejsc postojowych przed budynkiem Urzędu Gminy 

2. Remont nawierzchni utwardzonej przy budynku GOZ w Wielgomłynach 

3. Przebudowa jazu i stawów w miejscowości Borowiec 

Łącznie stanowi to kwotę 400.000,00 zł. 



Kwota 52.739,00 zł stanowi wydatki na nowe inwestycje. 

2020r. 

Na 2020r. na zadanie związane z budową świetlicy w miejscowości Sokola Góra mamy 

zabezpieczone środki finansowe w wysokości 159.000,00 zł. 

Podobnie w 2020r. proponujemy przesunąć środki finansowe, które były zabezpieczone na 

zadanie związane z budową drogi gminnej w miejscowości Krzętów. 

Proponowane przez nas zmiany pozwoliły by nam złożyć wniosek o dofinansowanie budowy 

świetlicy w miejscowości Sokola Góra. W 2019r. mielibyśmy zabezpieczone środki finansowe 

w wysokości 644.000,00 zł, natomiast w 2020r. – 356.000,00 zł.  

W dyskusji głos zabrali:  

Radny Hasik – czy będzie wykonany remont drogi na ul. Górnej w Krzętowie.  

Odp. p. Wójta – Zakład Komunalny wykona pobocze, a wyłoniona firma  położy asfalt.  

Radny Kowalczyk – ul. Polna  pilnie potrzebuje odwodnienia, a ul. Radomszczańska w 

kierunku Poduchowne remontu. Gminny Ośrodek Zdrowia nie ma parkingu  o który 

wnioskują pacjenci i pracownicy. Odp. p. Wójta  projektant opracowuje projekt poszerzenia 

parkingu przy GOZ. W związku z nowym prawem wodnym – wody polskie  jest problem z 

uzyskaniem   wymaganej  decyzji  dot. zagospodarowania wody.  

W roku bieżącym chcemy   usunąć trawę wraz z humusem  oraz utwardzić. Asfalt będzie 

położony po otrzymaniu dokumentacji.   Więcej głosów nie było  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Społeczno-Gospodarczego, Budżetu, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska   Pan Krzysztof Skraboń   przedstawił pozytywną opinie do projektu uchwały  w 

sprawie zmian w WPF wypracowaną na posiedzeniu komisji w dniu 28 maja 2018 roku. 

Opinia w załączeniu do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej na lata  2018-2030 i poddał pod głosowanie.  

Głosowanie:  

W wyniku głosowania jednogłośnie 15 głosami „za” w obecności 15 radnych podczas 

głosowania  została podjęta Uchwała nr XLIII/25/2018 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Wielgomłyny na lata 2018-2030. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

      Punkt 4 

 

Podjęcie uchwały w sprawie  zmian  budżetu Gminy Wielgomłyny na 2018 rok.  
 
Ponieważ zmiany w  budżecie zostały omówione w trakcie realizacji punktu 3 porządku 
obrad  Przewodniczący  Rady Gminy zapytał  czy są zapytania do zmian w budżecie. Zapytań 
nie było.  
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Społeczno-Gospodarczego, Budżetu, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska  Pan Krzysztof Skraboń odczytał  pozytywną opinię z posiedzenia wspólnego z 
komisją Oświaty, Zdrowia, Opieki Społecznej, Ładu i Porządku Publicznego do projektu 



uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Wielgomłyny na 2018 rok wypracowaną na 
posiedzeniu w dniu  28 maja 2018 roku. Opinia w załączeniu do protokołu.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy 
Wielgomłyny na 2018 rok i poddał pod głosowanie.  
Głosowanie:  
 
W wyniku głosowania jednogłośnie 15 głosami „za” w obecności 15 radnych została 
podjęta uchwała Nr XLIII/26/2018 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wielgomłyny na 
2018 rok.  
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  
 
Z sali obrad wyszło 4 radnych. Stan radnych na sali 11-tu.  
 
     Punkt 5  
 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy 

Wielgomłyny za 2017 rok.  

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  Pani Bogumiła Smolarczyk  zreferowała 

projekt uchwały w  sprawie przyjęcia  oceny zasobów pomocy społecznej Gminy 

Wielgomłyny za 2017 rok.  Dyskusji w tym punkcie nie było.  

Opinię wypracowaną na wspólnym posiedzeniu  Komisji Oświaty, Zdrowia, Opieki 

Społecznej, Ładu i Porządku Publicznego i Komisji Rozwoju Społeczno-Gospodarczego, 

Budżetu, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  do projektu uchwały przedstawił Przewodniczący 

Pan Krzysztof Skraboń. Opinia w załączeniu do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia oceny  zasobów 

pomocy społecznej Gminy Wielgomłyny za 2017 rok i poddał pod głosowanie.  

Głosowanie:  

W wyniku głosowania jednogłośnie 11 głosami „za” w obecności 11 radnych została 

podjęta uchwała Nr XLIII/27/2018  w sprawie  przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej 

Gminy Wielgomłyny za 2017 rok.  Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

Stan radnych na sali – 15-tu.  

     Punkt 6 

Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Wielgomłynach za 2017 rok.  

Radni wraz z zawiadomieniem o sesji otrzymali komplet omawianych  na dzisiejszej sesji 

materiałów i projekty uchwał. Między innymi  i sprawozdanie z działalności Gminnego 

Ośrodka  Pomocy Społecznej, które dodatkowo omówiła Kierownik GOPS Pani Bogumiła 

Smolarczyk.   Zapytanie  radnych w tym  punkcie dotyczyło wysokości zasiłku 

pielęgnacyjnego, dodatku pielęgnacyjnego oraz świadczenia pielęgnacyjnego osób 



niepełnosprawnych. Rozmawiano na temat  programu 500+ oraz wprowadzanej  wyprawki 

szkolnej.   

Opinię do projektu uchwały  wypracowaną na wspólnym posiedzeniu dwóch komisji : Komisji 

Rozwoju  i Komisji Oświaty przedstawił  Przewodniczący Komisji Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego, Budżetu, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  Pan Krzysztof Skrabon. Opinia w 

załączeniu do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie  przyjęcia sprawozdania z 

działalności Gminnego Ośrodka  Pomocy Społecznej w Wielgomłynach za 2017 rok i poddał 

pod głosowanie 

Głosowanie:  

W wyniku głosowania jednogłośnie 15  głosami „za” w obecności 15 radnych została 

podjęta  Uchwała Nr XLIII/28/2018 w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wielgomłynach za 2017 rok. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu.  

      Punkt 7  

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z realizacji zadań z zakresu 

wspierania rodziny i systemie pieczy zastępczej za 2017 rok.  

Uzasadnienia do projektu uchwały dokonała Pani Bogumiła Smolarczyk omawiając  realizację 

zadań wykonywaną przez GOPS z zakresu wspierania rodziny . Dyskusji w tym punkcie, ani 

też zapytań nie było.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Społeczno-Gospodarczego, Budżetu, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Pan Krzysztof Skraboń odczytał pozytywną opinię wypracowaną do projektu 

uchwały na wspólnym posiedzeniu z  Komisją Oświaty, Zdrowia, Opieki Społecznej, Ładu i 

Porządku Publicznego. Opinia w załączeniu do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego 

sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemie pieczy zastępczej za 

2017  rok i poddał pod glosowanie.  

Głosowanie:  

W wyniku głosowania  jednogłośnie 15 głosami „za” w obecności 15 radnych została 

podjęta Uchwała  Nr XLIII/29/2018 w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania z realizacji 

zadań z zakresu wspierania rodziny i systemie pieczy zastępczej za 2017 rok. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu. 

     Punkt 8  

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Zespołu 
Interdyscyplinarnego dla Gminy Wielgomłyny na rzecz przeciwdziałania przemocy w 
rodzinie za 2017 rok.  

 



Również uzasadnienie do tej uchwały złożyła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej Pani Bogumiła Smolarczyk.  Przewodniczący Rady Gminy poprosił o dyskusję., 
radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Komisji Rozwoju Społeczno-Gospodarczego, Budżetu, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Pan Krzysztof Skraboń odczytał pozytywną opinię wypracowaną do projektu 

uchwały na wspólnym posiedzeniu z  Komisją Oświaty, Zdrowia, Opieki Społecznej, Ładu i 

Porządku Publicznego w dniu 28 maja 2018 roku.  Opinia w załączeniu do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z 
działalności Zespołu Interdyscyplinarnego dla Gminy Wielgomłyny na rzecz przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie za 2017 rok i poddał pod głosowanie.  
Głosowanie:  
W wyniku głosowania  jednogłośnie 15 głosami „za” w obecności 15 radnych została 
podjęta Uchwała Nr XLIII/30/2018 w sprawie  przyjęcia sprawozdania z działalności 
Zespołu Interdyscyplinarnego dla Gminy Wielgomłyny na rzecz  przeciwdziałania przemocy 
w rodzinie za 2017 rok.  Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  
 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził  15 minutową przerwę w obradach.   
Po przerwie stan radnych na sali 14-tu. Nieobecna radna pani Barbara Szymczyk  

 
      Punkt 9  
 

Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Wielgomłyny na okręgi wyborcze, ustalenie 
ich granic i numerów.  
 
Podział gminy na okręgi wyborcze był tematem na poprzedniej sesji w dniu 28 marca 2018 
roku. Dzisiaj na wniosek Komisarza Wyborczego w Piotrkowie Tryb zmieniamy tylko załącznik 
wpisując przy każdym okręgu liczbę wybieranych radnych  –  1. ( wszystkie okręgi  są 
jednomandatowe).  Dyskusji, ani też zapytań w tym punkcie nie było.  
Opinię do projektu uchwały  wypracowaną na wspólnym posiedzeniu dwóch komisji : Komisji 

Rozwoju  i Komisji Oświaty przedstawił  Przewodniczący Komisji Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego, Budżetu, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  Pan Krzysztof Skrabon. Opinia w 

załączeniu do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie podziału Gminy 
Wielgomłyny na okręgi wyborcze, ustalenie ich granic i numerów i poddał pod głosowanie.  
Głosowanie:  
W wyniku głosowania  jednogłośnie 14 głosami „za” w obecności 14 radnych została 
podjęta Uchwała Nr XLIII/31/2018 w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy 
Wielgomłyny na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów.   
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  
 
     Punkt 10  
 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Wielgomłyny.  
 



Uzasadnienie do projektu uchwały  oddalającej  skargę  uznając ją za bezzasadną złożyła 
Sekretarz Gminy pani Bożena Nowak.  
W dniu  20 kwietnia 2018 roku wpłynęła do Rady Gminy  z Ministerstwa Sprawiedliwości 
skarga  na działalność Wójta  złożona przez mieszkankę Karczowa w związku z zleceniem 
opracowania dokumentacji technicznej  na budowę drogi gminnej w tej miejscowości.  
Skarga była tematem  posiedzenia wspólnego komisji Rozwoju Społeczno-Gospodarczego, 
Budżetu, Rolnictwa i Ochrony Środowiska i Komisji Oświaty, Zdrowia, Opieki Społecznej, 
Ładu i Porządku Publicznego i została jednogłośnie odrzucona przez  członków komisji jako 
bezzasadna.   
Sekretarz Gminy odczytała skargę  wraz z załącznikami. Poinformowała, że skarga była 
również tematem kontroli  Regionalnej Izby Obrachunkowej  w trakcie obecnie prowadzonej  
kontroli kompleksowej Gminy. Następnie odczytała uzasadnienie   wskazujące , że skarga jest 
bezzasadna.  
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o dyskusję w temacie złożonej skargi.   
Głos zabrał radny Karczowa Pan Antoni Liczberski popierając projekt uchwały mówiący o 
bezzasadności złożonej skargi, wskazał jednocześnie, że  w imieniu mieszkańców dziękuje 
Panu Wójtowi oraz Radzie Gminy  za wykonane duże inwestycje  drogowe w miejscowości 
Karczów, przeprasza osobiście za skarżącą, która nie dostrzega  dobra społecznego.  
Analiza  dokumentacji i obowiązujących przepisów  jednoznacznie potwierdza , że stawiane  
zarzuty nie maja potwierdzenia  - chóralnie  stwierdzili radni.  
Przewodniczący Komisji Rozwoju Społeczno-Gospodarczego, Budżetu, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Pan Krzysztof Skraboń odczytał pozytywną opinię wypracowaną do projektu 

uchwały na wspólnym posiedzeniu z  Komisją Oświaty, Zdrowia, Opieki Społecznej, Ładu i 

Porządku Publicznego w dniu 28 maja 2018 roku.  Opinia w załączeniu do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi na 

Wójta Gminy Wielgomłyny i poddał pod glosowanie.  

Głosowanie:  

W wyniku głosowania jednogłośnie 14 głosami „za” w obecności 14 radnych została 
podjęta Uchwała Nr  XLIII/32/2018 w sprawie  rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy 
Wielgomłyny.  Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  
 
     Punkt 11 
 
Informacja Wójta Gminy o realizacji zadań w okresie międzysesyjnym. 
 
Pan Wójt poinformował o:  
 
- zorganizowanym spotkaniu bez udziału Gminy  przedstawicieli Starostwa w miejscowości 
Niedośpielin. Tematem spotkania była budowa chodnika w tej miejscowości.  Sprawa 
budowy chodnika jest znana  gminie, jest wykonana dokumentacja, a przeciąga się ze 
względu na planowana kanalizację.  Wiemy, że priorytetem dla Niedośpielina to świetlica, 
kanalizacja i chodnik.  
Radny Wlaźlak wyjaśnił, że mieszkańcom chodzi o bezpieczeństwo dzieci, dochodzących do 
przystanku autobusowego aby dojechać do szkoły,  
- potrzebie remontu mostu na Pilicy w miejscowości Krzętów,  



- otrzymanym zaproszeniu na uroczyste podziękowanie za darowiznę  na rzecz Gminy Czersk, 
która ucierpiała w nawałnicy, która przeszła w sierpniu 2017 roku,  
- wymieniony został stopień w schodach do Gminnego Ośrodka Zdrowia, i już po naprawie   
otrzymaliśmy drugie pismo  aby wymienić  całe schody. Będzie to możliwe  z nowego 
budżetu 2019 roku,  
- w miejscowości Popielarnia położono asfalt na odcinku około  200 metrów, 
- na położenie asfaltu czeka Krzętów,  
-  została wykonana nitka wodociągowa w miejscowości Myśliwczów, 
- zakład Energetyczny planuje  obciążyć samorządy podatkiem od każdego słupa zajętego na 
oświetlenie uliczne,  
- do końca  czerwca zostanie oddany  do użytku punkt zbiórki selektywnych odpadów  
komunalnych,  
-  w dniu 8 czerwca odbędzie się festyn rodzinny  wraz z poświęceniem samochodu 
strażackiego,   
- spadł strop w remizie w  Rudce,  
- w dniach 7-8 lipca przybędzie do nas  delegacja węgierska z Gminy Sajolad.  
- autobus szkolny w miejscowościach Myśliwczów, Rudka, Zawodzie  będzie zatrzymywał się 
w nowych wytyczonych  miejscach przystankowych.  
- będzie  ogłoszona w lokalnej prasie sprzedaż  nieruchomości po byłym SKR za kwotę 514 
tys. brutto.  
 
     Punkt 12  
 
Przyjęcie protokołu z obrad XLII sesji z dnia 28 marca 2018 roku.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są uwagi do treści   protokołu   z obrad XLII  sesji 
Rady Gminy z dnia  28 marca   2018 roku.  
Radni nie zgłosili pisemnych, ani też ustnych uwag do treści wyżej wymienionego  protokołu.  
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie  protokół  z obrad XLII sesji Rady Gminy 
z dnia 28 marca  2018  roku.  
 
Głosowanie:  
W wyniku głosowania jednogłośnie  14 glosami „za” w obecności 14 radnych został 
przyjęty  protokół z XLII sesji Rady Gminy z dnia 28 marca 2018 roku.  
 
     Punkt 13  
 
Zapytania i wnioski radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław  Łoś zgłosił potrzebę odprowadzenia wody z 
jezdni do strugi  na Zawodziu przy przepuście.  
Sołtys Majcherek -  kamień „zagórski” na drodze polnej do Pratkowic od strony Pietrzyka   
trzeba przykryć  tłuczniem.  
Radny Hasik –do  transformatora na prywatnej  posesji  nie jest  wpuszczany elektryk, 
właściciel tłumaczy, że jest to teren prywatny. 
Radna Młynek wykosić pobocza przy drogach. Odp.p. Wójta od jutra zaczyna się wykaszanie.  



Radny Kopiecki – wnioskował, aby dla  Zakładu Komunalnego kupić  kosiarkę z ramieniem do 
wykaszania rowów.  
Sołtys Pani  Agnieszka Tomczyk  jest potrzeba zorganizowania  i wyposażenia placyku zabaw 
dla dzieci w sołectwie Wola Kużniewska.  Zadanie na następny rok budżetowy.  
Więcej spraw nie zgłoszono.  
 
 
 
     
     Punkt 14  
 
Zamknięcie obrad  XLIII sesji Rady Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy dziękując za aktywny udział w  XLIII sesji Rady Gminy zamknął 
obrady.  
 
 
 
        Przewodniczący Rady Gminy  
 
 
 
                     Stanisław   Łoś 
 

 

 

 

Protokołowała:  

 

Anna Jędrzejczyk 

 

  

 

 

      

 


